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واحدهای تولیدی، صنعتی و اقتصادی و مجموعه های 
صنفی برای تشکیل تعاونی مسکن جهش اقدام کنند

عصرآزادی / سرپرستی البرز: مدیرکل تعاون 
کار و رف�اه اجتماع�ی اس�تان الب�رز از آمادگی 
تشکیل تعاونی های مسکن جهش جهت اعطای 
زمین و تسهیلات ارزان قیمت ساخت واحدهای 

مسکونی خبر داد.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اس��تان البرز با 
اعلام این خبر گفت: در راس��تای اجرای قانون جهش 
تولید مسکن و به منظور تشکیل تعاونی های مسکن 

جهش برای اقشار مختلف مردم اعم از کارمندان، کارگران، بازنشستگان، مستمری بگیران و آحاد 
مختلف مردم، فرایند ثبت نام متقاضیان مس��کن جهش در سامانه وزارت راه و شهرسازی آغاز 
شد. عبدالله دارایی در ادامه گفت: پس از انجام فرآیند ثبت نام متقاضیان نهضت ملی مسکن در 
سامانه مربوطه و مشخص شدن وضعیت سبز فرم ج متقاضیان، امکان تشکیل تعاونی های مسکن 
جهش برابر اساس��نامه جدید فراهم خواهد شد و پس از تشکیل تعاونی جهش اقدامات مربوط 
به اعطای زمین و سپس تسهیلات ارزان قیمت ساخت مسکن فراهم می شود. وی خاطر نشان 
کرد: از دستگاه ها، کانون ها، شرکت های تولیدی و صنعتی و همچنین مجموعه اقشار مختلف 
مردم عزیز استان البرز دعوت می کنم تا نسبت به سیر مراحل تشکیل تعاونی های مسکن جهش 
اقدام کنند، نکته قابل توجه در دستورالعمل تعاونی مسکن جهش رابطه استخدامی عضو تعاونی 
با مجموعه متقاضی است، به عبارتی تعاونی های مسکن جهش برای واحدها صنفی یا تولیدی یا 
کارگری یا حتی اداری تشکیل می شود که اعضای آن رابطه استخدامی داشته باشند و می بایست 
فرم ج متقاضیان عضویت در تعاونی در استعلام از ادارات کل مسکن و شهرسازی سبز بوده باشد. 
گفتنی اس��ت برابر دس��تورالعمل جدید، حداقل ۳۰ نفر و حداکثر ۲۰۰ نفر از متقاضیان واجد 
شرایط با ارائه معرفی نامه از واحدهای منابع انسانی و کارگزینی کارگاه ها، کارخانه ها و واحدهای 
کارگری اقدام و مجوزهای قانونی تاس��یس تعاونی مسکن جهش از سوی اداره کل تعاون کار و 
رفاه اجتماعی صورت می پذیرد و سپس این تعاونی ها جهت دریافت زمین و مجوزهای قانونی 
ساخت و ساز به ادارات کل راه و شهرسازی معرفی و فرایندهای مربوط به دریافت تسهیلات و 

ساخت مسکن مورد نیاز مردم انجام می شود.

شهردار آستانه اشرفیه خبر داد:

 تحقق ۱۱۳ درصدی بودجه شهرداری آستانه 
در ۱۰ ماه گذشته 

عصرآزادی / سرپرس�تی گیلان: به گزارش پایگاه اطلاع رس�انی ش�هرداری آستانه 
اشرفیه؛ علی مقصودی از تحقق ۱۱۳ درصدی بودجه شهرداری آستانه اشرفیه خبرداد 
و گفت: به همت همکاران مجموعه شهرداری آستانه اشرفیه برای تحقق بودجه سال 
۱۴۰۱، برای اولین بار در طی ۱۰ سال گذشته، طی ده ماه نخست سال جاری، تحقق ۱۱۳ 

درصدی بودجه شهرداری آستانه اشرفیه اتفاق افتاده است.
ش��هردار آستانه اش��رفیه اظهار کرد: از ابتدای سال ۱۴۰۱ تاکنون بالغ بر ۶۸۶ میلیارد و ۷۱۵ 
میلیون و ۶۲۷ هزار ۷۰۴ ریال توسط شهرداری آستانه اشرفیه وصول شده که نشانگر آن است 
علی رغم مش��کلات اقتصادی که شهرداری های ش��هرهای ایران به دلایل مختلف با آن مواجه 
هس��تند، مسیر شهرداری آستانه اش��رفیه برای تدوین بودجه کاملًا صحیح بوده است. وی ارائه 
خدمات شایس��ته به شهروندان را رس��الت فرهنگی و اجتماعی شهرداری دانست و خاطرنشان 
کرد: ش��هرداری نهادی عمومی و متعلق به شهروندان است و مشارکت حداکثری شهروندان در 
اداره امور شهر و تأمین هزینه ها، نشئت گرفته از حس تعلق شهروندان به شهر است که به تبع 
آن پروژه های عمرانی، خدماتی و زیربنایی نیز اجرا می شود. علی مقصودی با بیان اینکه بودجه 
ش��هرداری آستانه اشرفیه در س��ال ۱۴۰۰ به میزان ۵۵۰ میلیارد ریال بوده است که در نهایت 
۴۱۸ میلیارد و ۸۹ میلیون و ۳۱۲ هزار ۵۸۲ ریال از آن به میزان ۷۶ درصد محقق ش��د گفت: 
بودجه ش��هرداری آستانه اشرفیه در س��ال ۱۴۰۱ مبلغ ۷۲ میلیارد تومان است که  در طی ۱۰ 
ماه اخیر ۱۱۳ درصد از بودجه ده ماهه به مبلغ ۶۸۶ میلیارد ریال محقق شده است و طی برنامه 
ریزی های انجام شده و منابع مالی پیش بینی شده و با متمم بودجه ارسالی به شورای اسلامی 
شهر و برنامه ریزی انجام شده برای فروش املاک جهت آزادسازی املاک مسیر بلوار ۳۵متری 
س��پهبد شهید حاج قاسم سلیمانی )طرح بازگشایی مس��یر بلوار ۳۵متری حرم مطهر حضرت 
س��لطان سیدجلال الدین اشرف علیه الس��لام( انتظار تحقق حدود ۱۰۰ میلیارد تومانی درآمد، 
نقطه هدف درآمد شهرداری می باشد.  وی با اشاره به مطالبه بحق شهروندان در زمینه انجام امور 
عمرانی و خدماتی، تکمیل و تجهیز پروژه های نیمه تمام ش��هری را از مهم ترین اهداف مدیریت 
ش��هری دانس��ت و گفت: در طی ۱۰ ماه گذش��ته حقوق کارکنان و عمده مطالبات پیمانکاران 
جاری ش��هرداری آستانه اش��رفیه به موقع پرداخت شده است و تحقق ۱۱۳ درصدی بودجه ده 
ماهه شهرداری طی ۱۰ ماه اخیر در سایه تدابیر اتخاذ شده، شناخت صحیح پرسنل و کارمندان 
شهرداری از وضعیت موجود، تلاش شبانه روزی کارکنان کلیه دوایر برای کسب درآمد و حمایت 
های بیدریغ ش��هروندان از ش��هرداری و تعامل و همراهی اعضای محترم شورای اسلامی شهر 

آستانه اشرفیه با شهرداری بوده است 

شهردار اصفهان تأکید کرد: 

تدوین بودجه ۱۴۰۲ با مشارکت شهروندان 
عصرآزادی / سرپرستی اصفهان: شهردار اصفهان گفت: بخشی از روند تدوین بودجه 
۱۴۰۲ ش�هرداری اصفهان از مس�یر گفت وگو با مردم و مسأله یابی با آنها تعریف شده 

است.
  علی قاس��م زاده اظهار. کرد: مهم ترین موضوع این روزهای ش��هرداری اصفهان تدوین و ارائه 
بودجه س��ال ۱۴۰۲ است که پیش نویس آن آماده و تقدیم شورای اسلامی شهر شد. او با اشاره 
به اینکه بودجه ش��هرداری اصفهان و س��ازمان های وابس��ته برای س��ال ۱۴۰۲ بالغ بر ۲۱ هزار 
و ۱۳۳ میلیارد تومان پیش بینی ش��ده است، افزود: بخش��ی از پروژه های پیش بینی شده برای 
س��ال آینده در مناطق و محلات ش��کل می گیرد و تلاش شده تا این پروژه ها از مسیر گفت وگو 
با مردم و مسئله یابی با آنها تعریف و تبیین شود که البته در کنار این موضوع، به برنامه توسعه 
شهر نیز توجه شده است. شهردار اصفهان با اشاره به اینکه دیدگاه شورای اسلامی شهر اصفهان 
نی��ز این بود که مردم درباره بودجه ۱۴۰۲ مش��ارکت و دیدگاه های خود را مطرح کنند، گفت: 
مردم می توانند با ورود به س��امانه sana.isfahan.ir از پروژه ها اطلاع پیدا کنند و دیدگاه 
خود را درباره پروژه ها و عددی که به آنها اختصاص داده شده است در این سامانه ثبت و از این 
طریق به اطلاع مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر اصفهان برسانند.  او تاکید کرد: همچنین 
ش��هروندان، صاحب نظران و علاقه مندانی که تقاضای شرکت در جلسات بحث و بررسی بودجه 
۱۴۰۲ را به صورت حضوری دارند، در س��امانه sana.isfahan.ir ثبت نام و در زمان مقرر، 
نظرات خود را در مرکز پژوهش های شورا مطرح کنند. به گفته قاسم زاده، هدف از این اقدام ایجاد 

شفافیت در بودجه و اطلاع یافتن مردم از آن است.

مدیرکل ICT استان خبر داد؛ 

دسترسی ۲۷۲ خانوار روستای ویسرود شهرستان شفت 
به اینترنت پرسرعت

عصرآزادی / سرپرس�تی گیلان: فرزاد توکلی از ارتقاء تکنولوژی یک س�ایت تلفن 
همراه در روستای ویسرود شهرستان شفت و بهره مندی ۷۵۱ نفر از اهالی این روستا 

به اینترنت پرسرعت خبر داد.
ب��ه گزارش روابط عمومی اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات اس��تان گیلان، فرزاد توکلی 
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان گفت: با ارتقاء تکنولوژی سایت موجود همراه اول، 
دسترس��ی روستای ویسرود از بخش احمدسرگوراب شهرستان شفت به شبکه ملی اطلاعات و 
اینترنت پرس��رعت سیار فراهم شده اس��ت. وی با بیان این که برای ارتقاء تکنولوژی سایت های 
استان از محل اعتبارات طرح توسعه خدمات عمومی اجباری روستایی )USO( سرمایه گذاری 
ش��ده است، بیان داش��ت: جمعیت ۷۵۱ نفری در ۲۷۲ خانوار از این روستا از اینترنت پرسرعت 
نس��ل چهارم بهره مند ش��دند. مدیرکل ICT اس��تان افزود: کاهش شکاف دیجیتالی و اجرای 
عدالت ارتباطی و رشد متوازن اتصال روستاها به شبکه ملی اطلاعات از اهم اولویت های وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات اس��ت.  توکلی با اش��اره به سرمایه گذاری ۱۵ میلیارد ریالی سایت 
مذکور از محل منابع طرح USO ، تصریح کرد: این اداره کل در تلاش است توسعه دسترسی 
ارتباطات و اینترنت برای همه روس��تاهای بالای ۲۰ خانوار اس��تان طبق زمان بندی و در اسرع 

وقت صورت پذیرد. 
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عصرآزادی / سرپرس�تی س�نندج:  مدی�رکل منابع طبیعی و 
آبخیزداری کردس�تان گفت: امسال تعداد کشفیات چوب قاچاق 
نسبت به مدت مشابه سال قبل ۶۶ درصد و از لحاظ میزان حجم 

چوب کشف شده ۷۲ درصد کاهش داشت.
بهزاد شریفی پور  اظهار کرد: امسال طی ۳۵ فقره عملیات، ۱۴۶.۳ متر 
مکعب چوب قاچاق و س��ه هزار و ۴۵۶ کیلوگرم زغال در اس��تان کشف 

و ضبط شد.
وی با بیان اینکه کش��فیات چوب قاچاق در مدت مشابه سال گذشته، 
۱۰۳ فق��ره به میزان ۵۲۰.۷ متر مکعب بود، افزود: تمام تلاش این اداره 
کل، ممانعت از قطع و قاچاق چوب در اس��تان اس��ت، چراکه سرمایه ای 
ملی و مربوط به تمام مردم اس��ت. مدی��رکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
کردستان با اشاره به اینکه ارزش ریالی محصولات قاچاق توسط کارشناس 
رسمی دادگستری محاسبه و در هنگام مزایده محصولات انجام می شود، 
بیان کرد: تمام موارد توقیف ش��ده، ضب��ط و مطابق آیین نامه مربوطه به 

مزایده گذاش��ته و درآمد آن به حس��اب دولت واریز می شود. شریفی پور 
ادامه داد: با انجام اقدامات پیش��گیرانه، در یک س��ال اخیر شاهد کاهش 
قابل توجه کشفیات قاچاق چوب در استان بودیم که مهمترین عامل آن 
برقراری گش��ت های ۲۴ س��اعته در منابع طبیعی و تبلیغات و فرهنگ 

س��ازی گسترده و صدور احکام بازدارنده قضایی در رابطه با جلوگیری از 
قطع درختان اس��ت. وی گفت: از آنجا که قط��ع درختان در جنگل های 
کردس��تان در دراز م��دت می تواند منجر به نابودی جنگل ها ش��ود و به 
محیط زیس��ت منطقه صدمات بس��یاری وارد کند، مقابل��ه با این پدیده 

جدی تر از سالهای گذشته در حال انجام است.
همیاران طبیعت کردستان در ۵۸ تشکل ساماندهی شدند

ح�دود ۹ هزار گ�زارش مردمی تخریب عرصه ه�ای طبیعی در 
کردستان ثبت شد

از مساحت ۲ میلیون و ۹۳۷ هزار هکتار استان کردستان، بیش از ۳۷۴ 
هزار هکتار آن را جنگل تش��کیل می دهد. جنگل های استان کردستان 
که جز جنگل های زاگرس ش��مالی هس��تند در ط��ول بیش از ۵۰ هزار 
س��ال گذشته تش��کیل ش��ده و به لحاظ محافظت از منابع آب و خاک، 
تولید محصولات فرع��ی، ذخایر ژنتیکی، مص��ارف درمانی، توانایی های 

اکوتوریستی و ارزش های زندگی، دارای اهمیت نابی است. 

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیز داری کردستان 

کاهش ۶۶ درصدی کشفیات چوب قاچاق در کردستان

عصرآزادی / سرپرستی سنندج: احمد فعله گری مدیر عامل 
شرکت گاز استان کردستان  اظهار داشت : بستر مناسبی برای 
تامین ان�رژی واحدهای تولیدی و صنعتی ایجاد ش�ده و تعداد 

صنایع بهره مند از گاز طبیعی به ۲۴۷۷ مورد رسید است. 
احمد فعله گری به اهمیت گازرس��انی به صنایع اش��اره کرد و افزود: 
ناگفت��ه نماند ک��ه منابع عظی��م گاز ایران می توان��د در تحقق اهداف 
اس��تراتژیک اقتصاد ملی و اصلاح اقتصادی کش��ور نقش آفرینی نماید  
و در س��الی که توسط مقام عظمی ولایت بنام سال تولید دانش بنیان 
و اش��تغال آفرین نام گذاری ش��ده اس��ت واحده ای تولیدی و صنعتی 

دغدغه ای برای تامین انرژی نداشته باشند.
وی افزود :با در نظر گرفتن جایگاه و نقش راهبردی منابع عظیم گاز 
در سیاس��ت های کلان اقتصادی، ای��ن صنعت قادر خواهد بود در صف 
ارکان اصلی و اساس��ی توسعه و رشد واحدهای تولیدی و صنعتی قرار 
گیرد و این نقش در اس��تان کردس��تان نیز موجب تامین پایدار انرژی 

برای صنایع شده است.
فعله گري یادآور ش��د: در استان کردس��تان ۱۸۲۸ واحد صنعتي و 
تولیدی مش��مول مصوبه شوراي اقتصاد شناسایي شده که سالانه بیش 
از ۵۲ میلیون لیتر س��وخت مایع مصرف مي کردند که با برنامه ریزي 
صورت گرفته به ترتی��ب اولویت ، صنایع پر مصرف و داراي آلایندگي 
ف��راوان گازدار ش��ده اند که تا کنون  ۱۰۵۸ واح��د تولیدی و صنعتي 

مصوبه ش��ورای اقتصاد تحت پوش��ش گاز طبیعي ق��رار گرفته اندکه 
۱۸۳ مورد آن درس��ال جاری اتفاق افتاده است. مدیرعامل شرکت گاز 
کردستان در ادامه بر روند اجراي مصوبات شوراي اقتصاد تاکید کرد و 
ادامه داد : با گازرس��اني به تعداد  ۱۰۵۸  واحد صنعتي مصوبه شوراي 
اقتص��اد ، ۸۴۵ کیلومتر ش��بکه گذاري و ۱۲۰۰ میلی��ارد ریال هزینه 
صرف گردیده است.  وي تاکید کرد: شرکت گاز استان کردستان پروژه 
ها را به گونه ای طراحي مي کند که بتواند علاوه بر پوش��ش جمعیت 
روس��تایی ، صنایع تولیدي را تحت پوش��ش ۱ داده و به توسعه فراگیر 

استان کمک کند.
مدیر عامل ش��رکت گاز اس��تان کردس��تان ضریب نفوذ گاز طبیعي 

در بخش صنایع این گونه تش��ریح کرد: کل صنایع شناس��ایي شده در 
مجم��وع ۵۲ میلیون لیتر س��وخت مایع مصرف م��ي کنند که با تحت 
پوش��ش قرارگرفتن صنایع مصوبه شوراي اقتصاد تا پایان آذرماه  سال 
ج��اري ح��دود ۴۶  میلیون لیتر حجم جایگزین��ي گاز طبیعي صورت 
گرفته اس��ت ک��ه در مجموع از لح��اظ تعداد ۵۸ درص��د از صنایع را 
ش��امل مي گردد ولي از لحاظ  مص��رف ۸۶ درصد از حجم جایگزیني 
را در برم��ي گیرد که این امر به علت تحت پوش��ش قرارگرفتن صنایع 

پرمصرف در سطح استان کردستان است.
مدیر عامل ش��رکت گاز استان کردستان در ادامه سخنانش در مورد 
فرارس��یدن فصل سرما و اولویت قرار گرفتن تامین گاز منازل مسکونی 
گفت   : در فصل س��رد سال که میزان مصرف منازل مسکونی افزایش 
می یابد اولویت اصلی و اساس��ی ش��رکت گاز اس��تان کردستان تامین 
گاز مصرفی منازل مس��کونی است و این ش��رکت انتظار دارد ادارات و 
واحده��ای صنعتی پر مصرف در این ماه های س��رد پیش رو با بهینه 
کردن مصرف و ذخیره سازی سوخت دوم ، شرکت گاز استان کردستان 

را در ارائه خدمات مستمر یاری دهند   .  
لازم ب��ه ذک��ر اس��ت تع��داد واحده��ای تولی��دی و صنعت��ی بهره 
من��د از گاز طبیع��ی در بخ��ش صنای��ع عم��ده ۵۹۲ ، صنای��ع جزء 
)CNG( ۱۸۱۲ و ۱۹ ش��هرک صنعت��ی و ۵۴ جای��گاه س��ی ان جی 

می باشد. 

مدیر عامل شرکت گاز استان کردستان ؛
تعداد صنایع بهره مند از گازطبیعی  در استان کردستان به 2477 مورد رسید

مصرف گاز در 
آذربایجان شرقی 
همچنان بیشتر از 
سال گذشته است

مدیرعامل ش�رکت گاز آذربایجان شرقی با بیان اینکه مصرف گاز استان در ماه 
گذشته تا ۴۵ میلیون مترمکعب نیز رسید، گفت: اکنون با مدیریت انجام شده و 
همراهی مش�ترکان، مصرف گاز در استان به ۳۹ میلیون مترمکعب کاهش یافته 

است اما همچنان بیشتر از مصرف زمان مشابه سال گذشته است.
نادر کمالی در گفت و گوی اختصاصی با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: با برودت هوا و سردی 
هوا افزایش مصرف گاز از ۳۳ میلیون مترمکعب آغاز و حداکثر به ۴۵ میلیون مترمکعب 
رس��ید که با مدیریت مصرف و اقدامات اس��تاندار آذربایجان شرقی این افزایش مصرف با 
همراهی مردم کنترل ش��د. وی افزود: امسال تاکنون حدود هفت میلیارد مترمکعب گاز 
طبیعی در آذربایجان ش��رقی مصرف شده است که نس��بت به پارسال ۱۰درصد افزایش 

را نش��ان می دهد و ۶۰درصد مصرف گاز اس��تان در چهار ماه اخیر اتفاق افتاده اس��ت. 
کمال��ی ادام��ه داد: ۷۴درصد مصرف گاز آذربایجان ش��رقی مربوط ب��ه مصرف خانگی و 
عمومی اس��ت که ۶۶درصد آن مختص مصرف خانگی اس��تان است و ۱۵درصد مصرف 
صنعت را تش��کیل می دهد. مدیرعامل شرکت گاز آذربایجان شرقی گفت: امسال بخش 
فولاد آذربایجان شرقی روزانه ۲۰۰هزار مترمکعب مصرف داشت که با مدیریت مصرف تا 
۱۲۰هزار مترمکعب در روز کاهش یافته چون تنها کوره های خود را گرم نگه می دارند. 
کمالی ادامه داد: محدودیت های مصرف گاز امسال در بخش صنعت بیشتر شامل بخش 
های کوره های آجرپزی، سیمان و فولاد می باشد و در سایه این اقدامات و مساعدت های 

استاندار آذربایجان شرقی امسال تاکنون قطع گاز در هیچ نقطه از استان نداشته ایم.

عصرآزادی/ س�رویس شهرس�تانها: یکصد و 
هفتمین جلس�ه رس�می شورای ش�هر تبریز به 
ریاست رس�ول برگی و با حضور اعضا و شهردار 
تبریز به صورت علنی در عمارت تاریخی ساعت 
برگزار شد که گزارش سازمان حمل و نقل ریلی، 
گ�زارش مدیرکل فرهن�گ و ارش�اد آذربایجان 
شرقی و بررس�ی مصوبات کمیسیون معماری و 

شهرسازی را در پی داشت.
دشمنان بهانه ای برای دشمنی با خدمات سپاه 

ندارند
فرمانده سپاه عاشورا در این جلسه با تقدیر از واکنش 
شورا به اقدامات پارلمان اروپا گفت: امروز سپاه در کل 
دنیا به عنوان نیروی انقلابی و افتخار آفرین ش��ناخته 
ش��ده است؛ اوباما در زمان ریاست جمهوری گفته بود 
که ژنرال س��لیمانی دشمن من اس��ت اما من برای او 

افتخار قائلم.
س��ردار اصغ��ر عباس��قلیزاده ب��ا بیان اینکه س��پاه 
مولود انقلاب اس��ت و ماموریتش نی��روی حفاظت از 
دس��تاوردهای انقلاب اس��ت افزود: در هر بعُد نیاز به 
حفاظت از دستاورهای انقلاب باشد، سپاه در آنجاست 
البته سپاه متشکل از پاس��داران و بسیجیان است که 
این دو نیرو نهاد س��پاه را تشکیل می دهند. با مرور بر 
عملکرد سپاه در دفاع مقدس می بینیم که سپاه بازوی 
نیروهای مس��لح بوده و یا در فتنه داعش اگر س��پاه با 
فرمانده��ی رهبر انق��لاب وارد صحنه نمی ش��د، فتنه  

داعش برای تمام دنیا جهانسوز می شد.
وی ادامه داد: س��پاه در ایام کرونا برای ریش��ه کنی 
کرونا، محرومیت زدایی و خدمات رس��انی هایی مانند 
آبرس��انی به روس��تاهای محروم کارهای زیادی انجام 
داده ب��ه طوریکه ما قردادی ۳۰ ماهه برای آبرس��انی 
به روس��تاهای آذربایجان شرقی داش��تیم اما در ده ماه 

عملکرد پنجاه درصدی داشتیم.
عباس��قلیزاده اضافه کرد: دش��منان به دلیل اینکه 
بهانه ای برای دش��منی با این خدمات ندارند، به قدری 
دس��تپاچه ش��دند که مش��غول عملیات روانی شدند 
و زمین��ه هایی برای بعضی توطئه ه��ا آماده کردند اما 
سنگین ترین توطئه جنگ بر علیه یک کشور است اما 
با قدرت سپاه دشمنان مجبور شدند از تمام پایگاه های 

خود عقب نشینی کنند و کاملا مستاصل شده اند.
اگر جنگ سخت به صفر رسیده جنگ نرم در 

حد اعلاست
دس��تور جلسه دوم شورا مربوط به مدیرکل فرهنگ 
و ارش��اد آذربایجان ش��رقی بود که وی در این جلسه 
اظهار داش��ت: همه ما می دانیم فرهنگ هویت جامعه 
را تشکیل و روح حاکم بر کالبد جامعه است و بنیاد و 
بنیان یک جامعه را تشکیل می دهد، اگر رهبر انقلاب 
از س��اختار فرهنگی حرف می زنن��د منظور بنیان های 

فرهنگی است.
محمدحسین بلاغی ادامه داد: اگر امروز جنگ سخت 

به صفر رسیده باید بدانیم جنگ نرم و تهاجم فرهنگی 
علیه کش��ورمان در حد اعلا است، امروز تمام ابزارهای 
رس��انه ای در حال حمله به بنیان های فرهنگی جامعه 

است.
مدیرکل فرهنگ و ارش��اد آذربایجان ش��رقی با بیان 
اینکه امروز از جریان مردم محور فرهنگی دور شده ایم 
ابراز داشت: ما با اینکه قرار بود برنامه هایمان در دست 
مردم باشد اما در خروجی چنین چیزی دیده نمی شود 
در حال��ی که در هیئات که همه چیز به دس��ت مردم 
است خروجی مناسب آن را می بینیم. وی افزود: عدالت 
فرهنگی فقط مربوط به امکانات نیس��ت بلکه جایگاه 
دادن به گفتمان مردمی اس��ت و متاسفانه در تبریز ما 
با رویدادهای روتین نتوانس��ته ایم گفتمان سازی انجام 
دهیم. تبریز با این پیش��ینه هن��ری رفته رفته تهی از 
اندیش��ه شده است. بلاغی با اش��اره به غفلت از پایش 
و تحقیق از وضعیت فرهنگی ش��هر ابراز داشت: ما به 
صورت سالانه باید پایش کالای فرهنگی شهر را انجام 
دهیم و براس��اس آن کار انجام دهیم زیرا براساس یک 
کار تحقیقی نمی توانیم همگام ب��ا مردم پیش برویم، 
همانطور که ما در مواجهه با دهه هشتادی  ها نتوانسته 

ایم آنها را شناخته و برای آنها برنامه ریزی کنیم.
زب�ان م�ادری در حص�ار موافق�ان متعصب و 

مخالفان انحصارطلب
حجت الاسلام سید کاظم زعفرانچیلر با بیان اینکه 
زبان مادری یکی از ظرفیت های فرهنگی اس��ت گفت: 

متاس��فانه دو گروه موافقان متعصب به زبان مادری و 
مخالفان انحصارطلب به زبان رسمی باعث شده تا زبان 
مادری تبدیل به یک مس��ئله امنیتی ش��ود و اگر این 

وضعیت ادامه یابد، آبان مادری از بین خواهد رفت.
وی ادام��ه داد: اگ��ر بتوانیم همزمان با دوم اس��فند 
که مقارن با زبان مادری اس��ت، همایشی برگزار کنیم 
می توانی��م این مس��ئله را مج��ددا در فضای فرهنگی 
مط��رح کنی��م. در ادامه روح الله دهقان نژاد با اش��اره 
به اینکه برش فرهنگی تبریز احصاء شود گفت: تبریز 
شهر اولین ها در رسانه است اما رسانه سراسری ندارد و 
این موضوع هم به دلیل عدم تعلق یارانه مناسب است. 
هوش��یار، شهردار تبریز با اش��اره به موضوع تالار شهر 
عن��وان کرد: بنا بود گزارش��ی از آخرین وضعیت تالار 
شهر به ما داده ش��ود چون فصل بودجه در حال گذر 
است و باید هرچه زودتر برای آن تصمیم گیری شود.

آخرین وضعیت متروی تبریز روی میز شورا
در دستور جلس��ه دوم یعقوب وحیدکیا در گزارش 
عملکرد س��ازمان حم��ل و نقل ریلی اظهار داش��ت: 
مجموع اعتب��ارات اختصاص یافته به خط یک ۴ هزار 
۵۳۴ میلیارد تومان است. وی ادامه داد: ایستگاهی که 
در س��ال ۹۸ دچار س��انحه ش��ده بود تلاش شد تا در 

کمترین زمان این ایستگاه اصلاح شود.
شهرام دبیری در پاسخ به این گزارش گفت: نواقص 
خط یک دقیقاً چه زمانی به اتمام می رس��د؟ تهران و 
مشهد درباره سیگنالینگ چه کرده اند؟ آخرین وضعیت 

خط دو چگونه است؟
روح الله رش��یدی ه��م در س��والی عنوان ک��رد: در 
خصوص فایننس قطار ش��هری مشخص شود که چه 
مبلغی خواهیم گرفت و چه مبلغی را باید بازگردانیم؟ 

همچنین وضعیت ایستگاه ۱۲ به کجا رسیده است؟
وی ادامه داد: در بحث اس��تفاده از نیرو در ایس��تگاه  
های جدید قرار نیس��ت فقط یک نفر در هر ایس��تگاه 
باش��د و ما به این مس��اله افتخار کنیم، نیاز به نیرو در 

مترو شفاف به شورا آورده شود.
وحیدکیا در پاسخ به سوالات اعضا خاطرنشان کرد: 
مناقصه آسانسور و پله برقی به زودی برگزار می شود و 

امیدواریم به زودی خریداری انجام شود.
وی ادامه داد: اگر فاینس��س را امروز دریافت کنیم با 
توجه به تورم و نوس��انات ارزی خیلی بهتر از به تاخیر 
انداختن اس��ت هرچند این فاینس��س هم بخش��ی از 

هزینه ها را پوشش می دهد.
شهردار تبریز هم در این جلسه عنوان کرد: ایستگاه 
قره آغاج تا ش��هریور ماه روزش��مار خواهد داشت زیرا 
می دانیم مردم آنجا به واسطه ایستگاه ناقص در مشکل 

هستند.
مصوبات کمیسیون ماده ۵ باید منتشر شود

دس��تور جلس��ه بعدی مصوبه کمیسیون معماری و 
شهرسازی در خصوص طرح اعضای شورا مبنی بر الزام 
شهرداری تبریز به اعلام و انتشار پیشنهادات و مصوبات 
کمیسیون ماده ۵ استان بود که فریدون بابایی اقدم در 
این خصوص اظهار داشت: اگر این مصوبه دبیرخانه را 
ملزم به انتشار مصوبات کمیسیون کند باعث شفافیت 

بیشتر می شود.
رشیدی هم در این باره گفت: طرح های توسعه شهر 
باید در صحن ش��هر مطرح ش��ود و این تکلیف است، 
کمیسیون ماده پنج برای حل کاستی های طرح توسعه 
ای اس��ت اما در کل کش��ور ماده پنج تبدیل به محل 
دگرگون سازی طرح های تفصیلی شده است. وی ادامه 
داد: متاسفانه شورا به یک عضو ناظر در کمیسیون ماده 
پنج اکتف��ا کرده که حتی این عضو ح��ق امضا ندارد. 
وضعیت نامتوازن ش��هر به دلیل مصوبات کمیس��یون 

ماده ۵ است.
عضو ش��ورای ش��هر تبریز تصریح کرد: بس��یاری از 
مصوباتی که در کمیس��یون ماده پنج تصویب ش��ده 
اگر به ش��ورا می آمد، قطعا تصویب نمی شد. متاسفانه 
وضعیت شهر به حد انفجار رسیده و این موضوع نتیجه 
تصمیمات غلط ماده پنج است که این دستور جلسه با 
اعمال تغییراتی با رای اعضا به تصویب اکثریت رسید.

در پایان جلسه این هفته، حجت الاسلام سیدکاظم 
زعفرانچیل��ر، علیرضا نوای باغب��ان و حکیمه غفوری 
به عنوان نمایندگان ش��ورای شهر در تیم کارشناسی 
تهیه نقشه راه تکمیل باغ موزه دفاع مقدس و حکیمه 
غفوری به عنوان عضو ناظر بدون حق رای در جلسات 

شورای سازمان مدیریت آرامستان ها انتخاب شدند.

زبان مادری یک ظرفیت  فرهنگی بزرگ است
جزئیات یکصد و هفتمین جلسه شورای شهر تبریز در یک نگاه؛


